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REVISTA PRESEI 

 

 

 Şedinţă CSAT, astăzi, în sistem de videoconferinţă specială 

O şedinţă a Consiliului Suprem de Apărare a Ţării (CSAT) are loc astăzi, de la ora 

12.00, sub conducerea preşedintelui Klaus Iohannis, în sistem de videoconferinţă 

specială, informează Administraţia Prezidenţială într-un comunicat. 

Potrivit comunicatului, ședința CSAT va avea loc începând cu ora 12:00, la Palatul 

Cotroceni. 

Pe ordinea de zi a reuniunii sunt incluse subiecte referitoare la: 

 Strategia Națională de Apărare a Țării pentru perioada 2020-2024; 

 Forţele armate ale României care pot fi puse la dispoziţie pentru participarea 

la misiuni şi operaţii în afara teritoriului statului român, în anul 2021; 

 Programul privind transformarea, dezvoltarea și înzestrarea Armatei 

României până în anul 2026 și în perspectivă. 

De asemenea, în cadrul ședinței CSAT vor fi analizate și alte tematici de actualitate 

din domeniul securității naționale, precizează Președinția în comunicat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Orban: Avem ca obiectiv finalizarea raportului privind starea de urgenţă 

până la sfârşitul săptămânii 

Premierul Ludovic Orban le-a cerut, miercuri, miniştrilor să depună "cât se poate 

de repede" rapoartele pe domeniile pe care le coordonează privind măsurile 

adoptate în perioada stării de urgenţă, în vederea finalizării, până la sfârşitul 

săptămânii, a documentului care va fi înaintat Parlamentului privind modul în care 

a acţionat Guvernul. 
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"Am solicitarea către toţi miniştri să depuneţi rapoartele solicitate de doamna 

vicepremier Turcan. Deci, noi trebuie să pregătim raportul către Parlament privind 

modul în care a acţionat Guvernul în cele două luni de zile în care am fost în starea 

de urgenţă. Ca atare, miniştrii care mai au de trimis completări, solicitarea mea este 

să o facă cât se poate de repede, astfel încât, până la sfârşitul săptămânii, doamna 

viceprim-ministru, ne-am fixat ca obiectiv să finalizăm raportul", a declarat Orban, 

în cadrul şedinţei de Guvern.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Proiectul de OUG privind măsurile instituite după data de 1 iunie, în primă 

lectură în cadrul şedinţei de Guvern 

Prim-ministrul Ludovic Orban a arătat miercuri, în debutul şedinţei de Guvern, că 

proiectul de ordonanţă de urgenţă pentru instituirea unor măsuri active după data 

de 1 iunie va fi parcurs în primă lectură. 

 

"Îl introducem în primă lectură. Atenţie, el trebuie să intre în vigoare până în data 

de 1 iunie, pentru că practic reglementează chestiunea măsurilor active, menţinerii 

şomajului tehnic, noilor măsuri active după data de 1 iunie şi trebuie să intre în 

vigoare până la 1 iunie. Deci îl introducem în primă lectură şi mai facem o şedinţă 

mâine sau poimâine", a spus premierul. 

 

Precizările au venit după ce reprezentantul Ministerului Muncii a menţionat că 

proiectul a fost elaborat, dar partenerii sociali au formulat numeroase propuneri. 

 

"Avem proiectul de ordonanţă de urgenţă pentru instituirea unor măsuri active în 

perioada de după 1 iunie. Rugămintea noastră este ca acest proiect să intre în primă 

lectură, deoarece ieri am primit foarte multe propuneri de la partenerii sociali. El 

este în avizare. El îşi va produce efectele", a spus reprezentantul ministerului.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Lege nouă: Toți agricultorii vor putea folosi apa de irigații fără niciun fel de 

taxe  

Pe durata stării de urgență precum și pe o perioadă de 6 luni de la încetarea 

acesteia, apele utilizate pentru irigații pot fi folosite liber, fără plata contribuției 

specifice de gospodărire a apelor, prevede un proiect de lege promulgat de 

președintele Iohannis.  

Proiectul fusese adoptat de Parlament, prin votul final al Camerei Deputaților, la 

începutul acestei luni, și va intra în vigoare în 3 zile de la publicarea în Monitorul 

Oficial.  

Inițiativa, prezentată anterior de Profit.ro și adoptată anterior de Senat, îi aparține 

senatorului PSD Marian Pavel, care arată că, în contextul pandemiei de 

coronavirus și instituirii stării de urgență, este evidentă necesitatea aplicării unor 

măsuri suplimentare pentru stimularea economiei naționale, agricultura fiind o 

ramură deosebit de importantă a acesteia. 

 

”România ocupă o poziție importantă în ansamblul agriculturii europene, situându-

se pe locul 6 în UE din perspectiva suprafeței agricole utilizate, însă este mult în 

urma altor țări europene din punctul de vedere al sistemului de irigații, în condițiile 

în care secetele afectează frecvent peste 50% din terenul agricol”, arată autorul 

proiectului.  

Acesta amintește că încă din anul 2017, prin modificarea legislației specifice, au 

fost luate măsuri cu privire la scutirea de la plata tarifelor și suportarea cheltuielilor 

aferente asigurării unui nivel optim al apei pentru irigații la stațiile de punere sub 

presiune, încheindu-se contracte multianuale/sezoniere, din bugetul Agenției 

Naționale de Îmbunătățiri Funciare.  

Pe de altă parte, utilizatorii agricoli care folosesc apa subterană nu beneficiază de 

nicio facilitate cu privire la costurile aferente, pe care sunt obligați să le achite, 

Administrația Națională «Apele Române» fiind operator unic pentru resursele de 

apă subterană, mai arată inițiatorul.  
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Prin urmare, întrucât agricultura este un sector strategic al economiei românești și 

pentru a diminua afectarea culturilor de condițiile meteorologice impredictibile, 

inițiativa legislativă propune scutirea de la plata contribuției specifice de 

gospodărire a apelor a utilizatorilor de ape pentru irigații, atât pe perioada stării de 

urgență, cât și timp de 6 luni de la încetarea acesteia.  

”Sursele de apă subterană, apă curgătoare, lacurile și lacurile de acumulare cu 

folosință energetică, pot fi utilizate pentru irigații, fără plata contribuției specifice 

de gospodărire a apelor, pe perioada stării de urgentă instituită pe teritoriul 

României prin Decretul Președintelui României nr.1 5/2020, precum și pe o 

perioadă de 6 luni de la încetarea acesteia”, prevede proiectul adoptat.  

Totodată, conform unei alte prevederi din proiect: ”Pe durata stării de urgență, 

instituită pe teritoriul României prin Decretul Președintelui României nr. 1 5/2020, 

precum și pe o perioadă de 6 luni de la încetarea acesteia, pentru obținerea avizelor 

de gospodărire a apelor în vederea executării lucrărilor de investiții in 

infrastructura de irigații se vor elimina toate taxele, iar termenele de eliberare a 

acestora vor fi reduse la jumătate”.  

Parlamentarii au arătat, în cadrul dezbaterii de la votul final, că taxele scutite ajung 

și la 100 lei/hectar. Ministrul Agriculturii, Adrian Oros, a declarat recent că 1,4 

milioane de hectare de culturi sunt afectate de secetă. 

(Sursa: profit.ro) 

 

 

 Modificări la IMM Invest: Guvernul discută renunţarea la garanţiile asupra 

bunurilor firmei şi la "certificatul COVID" 

Guvernul discută în şedinţa de miercuri câteva modificări pe care le-ar putea aduce 

la programul de finanţare pentru firme IMM Invest. "Sunt două bariere pe care le 

eliminăm astăzi în urma discuţiilor cu sistemul financiar bancar", a anunţat 

ministrul Finanţelor, Florin Cîţu, înaintea începerii şedinţei de Guvern. 

"Se propune renunţarea la cerinţa de instituire a ipotecii legale asupra 

universalităţii de bunuri mobile şi imobile aparţinând debitorului", a declarat Cîţu. 
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Premierul a subliniat că nu are sens să soliciţi companiei garanţii asupra bunurilor 

atâta vreme cât statul garantează creditul obţinut de firmă prin programul IMM 

Invest. 

A doua modificare importantă ţine de certificatele pentru situaţii de urgenţă. 

"Era un element de ambiguitate în ceea ce priveşte modul de aprobare, dacă firma a 

fost afectată sau nu, acel certificat covid - am eliminat această cerinţă de a fi 

aprobat de la caz la caz", a mai declarat ministrul Finanţelor. 

 

Programul nu este destinat doar companiilor afectate de pandemie, ci tutuor 

firmelor, a mai adăugat premierul. 

Bănci partenere din programul IMM Invest România au acordat unor firme 

solicitante 451 de credite în valoare totală de circa 332 de milioane de lei, 

împrumuturi care au și fost raportate Fondului Național de Garantare a Creditelor 

pentru IMM pentru acordarea garanțiilor și a ajutoarelor de stat reprezentând 

subvențiile pentru plata dobânzilor până la finalul anului 2020, conform situației 

din perioada 28 aprilie-20 mai 2020, transmisă miercuri de FNGCIMM 

către StartupCafe.ro. 

 

Astfel, dacă în primele 2 săptămâni ale programului în sistemul IMM Invest erau 

doar 12 credite aprobate de bănci, acum, după încă o săptămână, figurează 451, 

conform Fondului. 

 

De asemenea, până miercuri, 20 mai, băncile partenere au aprobat, pe fluxul lor, în 

total, peste 5.000 de credite firmelor socilitante din cadrul IMM Invest, dar nu au 

apucat să le trimită la FNGCIMM, mai susține Fondul acum. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

 

https://www.startupcafe.ro/finantari/imm-invest-stadiu-3-saptamani-credite-aprobate.htm
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 Camera Deputaţilor votează miercuri moţiunea simplă împotriva 

ministrului Educaţiei 

Camera Deputaţilor votează, miercuri, moţiunea simplă împotriva ministrului 

Educaţiei şi Cercetării, Monica Anisie, potrivit Agerpres. Moţiunea, intitulată "Pas 

cu pas am ajuns în colaps educaţional - PNL a creat România NeEducată", este 

semnată de  3 de deputaţi de la Pro România şi de la PSD. 

* Luni, la dezbateri, deputatul Mihaela Huncă (Pro România) a susţinut că în 

sistemul educaţional românesc nu a existat niciodată ca acum "o stare de haos 

produsă de incompetenţă sau nepăsare", considerând că în Ministerul Educaţiei "nu 

ştie stânga ce face dreapta". 

Conform documentului, Pro România şi PSD solicită demisia ministrului Anisie, 

aceste formaţiuni acuzând "lipsă de viziune şi de strategie, care a făcut ca 

preşcolari, elevi, studenţi, părinţi, bunici şi personal din învăţământ să trăiască luni 

de zile în panică şi nesiguranţă". 

* Ministrul Educaţiei, Monica Anisie, a subliniat că şcoala românească este "sub 

nivelul provocărilor" cu care se confruntă generaţiile actuale de elevi, pentru că a 

rămas "captivă unor formule conservatoare" şi unui sistem care nu pune accent pe 

abilităţile elevului, ci pe capacitatea de a înmagazina cunoştinţe. 

Anisie a catalogat moţiunea ca fiind desprinsă 'dintr-o comedie' şi le-a reproşat 

miniştrilor PSD care au fost la Educaţie că nu au pregătit învăţământul online, deşi 

au avut fonduri la dispoziţie. 

Ea le-a mai spus iniţiatorilor că guvernele PSD au dus "înapoi" sistemul de 

cercetare "cu zece ani prin subfinanţarea cronică" şi promovând oameni care "cred 

că cercetarea se face precum politica". Potrivit ministrului, proiectele României în 

domeniul ştiinţific au "stagnat", iar cele precum laserul de la Măgurele au fost 

"puse în pericol prin nefinanţare". 

* Liderul deputaţilor PSD, Alfred Simonis, le-a reproşat liberalilor că au fost la 

guvernare 16 ani, iar nereformarea sistemului de educaţie li se datorează în mare 

parte. 
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* Deputatul PNL Marilen Pirtea a subliniat, la rândul său, că 64% dintre mandatele 

de ministru al Educaţiei au fost ocupate, de la Revoluţie până în prezent, de 

reprezentanţi ai PSD, el considerând acest lucru ''deziluzionant'' şi că ''efectele vor 

fi resimţite multă vreme''. Marilen Pirtea a atras atenţia că domeniul educaţiei 

trebuie lăsat pe mâna specialiştilor. 

* Ministrul Educaţiei "a uitat de importanţa unui dialog interinstituţional", iar 

activitatea ei are "bile albe şi negre", a declarat la dezbateri şi deputatul USR 

Cristina Iurişniţi la dezbaterile din plen, adăugând că "bile negre sunt multe la 

nivel comunicaţional şi legislativ" în ultima perioadă. 

* Reacţia în plen a deputatului PMP Marius Paşcan a fost că moţiunea simplă pe 

Educaţie este doar "un exerciţiu de propagandă politică" utilizat de Pro România şi 

PSD pentru imagine, menţionând că activitatea Monicăi Anisie a fost ''rezonabilă'' 

în această perioadă. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Peste 7.000 de locuri de munca au fost desfiintate de vineri pana luni 

Un numar de 410.649 de contracte de munca au incetat de la declararea starii de 

urgenta (16 martie) pana luni, potrivit cifrelor centralizate de Inspectia Muncii si 

publicate de Ministerul Muncii si Protectiei Sociale. 

 

Vineri, numarul contractelor de munca incetate de la declararea starii de urgenta se 

ridica la 403.459, astfel ca un numar de 7.190 de contracte de munca au fost 

inregistrate ca incetate de vineri pana luni. 

 

Din cele 410.649 de contracte de munca incetate inregistrate luni, 72.833 erau din 

Comertul cu amanuntul, repararea autovehiculelor si motocicletelor, 72.717 din 

Industria prelucratoare, iar 60.908 din Constructii. 
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Alte 600.352 de contracte de munca au fost suspendate de la instituirea starii de 

urgenta si pana luni, dintre care 162.868 din Industria prelucratoare, 96.627 din 

Comertul cu amanuntul, repararea autovehiculelor si motocicletelor, iar 100.002 

din Hoteluri si restaurante. 

 
(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministerul Sanatatii anunta cand este obligatorie verificarea temperaturii la 

intrarea intr-un spatiu public 

Triajul epidemiologic, care include masurarea temperaturii corporale, se aplica 

obligatoriu in cadrul institutiilor sau autoritatilor publice, operatorilor economici si 

profesionistilor, precizeaza Ministerul Sanatatii, reluand prevederi din Ordinul 

privind instituirea obligativitatii purtarii mastii de protectie, a triajului 

epidemiologic si dezinfectarea obligatorie a mainilor pentru prevenirea 

contaminarii cu virusul SARS-CoV-2 pe durata starii de alerta, publicat vineri 

seara in Monitorul Oficial. 

 

"Astfel, facem precizarea ca, pe perioada starii de alerta, la intrarea intr-un spatiu 

inchis, fie din cadrul unei institutii publice, complex comercial, unitate de prestare 

a serviciilor etc, se va masura temperatura corporala atat personalului propriu, cat 

si celorlaltor categorii de persoane: vizitatori, clienti, consumatori. 

 

De asemenea, in cazul in care un client are temperatura peste 37,3 grade Celsius, 

refuza dezinfectarea mainilor sau purtarea mastii de protectie i se poate interzice 

intrarea in spatiul inchis", precizeaza Ministerul Sanatatii. 

 

La masurarea temperaturii, care se va realiza prin termometrul noncontact, se va 

adauga marja de eroare prevazuta in prospectul dispozitivului. 

 

Mai mult, in cazul in care temperatura depaseste 37,3 grade Celsius, se poate 

repeta procedura dupa o perioada de 2-5 minute de repaus. 

 

http://www.agerpres.ro/
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In cazul spatiilor comerciale, nu se aplica obligatia ca un client sa fie insotit de o 

persoana din sediu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Legea privind prelungirea mandatelor aleșilor locali, pe masa Curții 

Constituționale. Miza este cine stabilește data alegerilor locale / Ce ar mai 

putea decide astăzi CCR 

Curtea Constituţională discută miercuri sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis 

privind neconstituţionalitatea unei legi iniţiate de PSD care prevede că 

învăţământul preşcolar, şcolar, preuniversitar şi universitar se poate desfăşura şi 

online pe perioada stării de urgenţă sau de asediu. Judecătorii constituționali au 

astăzi pe masă și sesizarea PNL vizând actul normativ prin care PNL a modificat 

ordonanța Guvernului privind prelungirea mandatelor aleșilor locali. Miza este 

cine stabilește data alegerilor locale. 

Sesizarea lui Iohannis privind legea care reglementează învăţământul online 

CCR ia în discuție în ședința de miercuri sesizarea președintelui privind actul 

normativ care completează Legea Educaţiei Naţionale nr. 1/2011 şi a fost 

transmisă de către Parlament la promulgare în 23 aprilie. 

Actul normativ, în forma transmisă la promulgare, completează Legea Educaţiei 

Naţionale, în vederea creării cadrului normativ în baza căruia activităţile din 

învăţământul preuniversitar şi universitar să se poată desfăşura şi online. Prin 

modul în care a fost adoptată, însă, legea contravine prevederilor art. 61 alin. (2) şi 

ale art. 75 alin. (1) din Constituţie, fiind deturnată voinţa iniţiatorilor, contrar 

principiului bicameralismului dezvoltat în jurisprudenţa Curţii Constituţionale, 

arată Iohannis în sesizare, scrie Agerpres. De asemenea, legea încalcă dispoziţiile 

art. 78 din Constituţie referitoare la intrarea în vigoare a actului normativ, se arată 

în sesizarea de neconstituţionalitate. 
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Preşedintele Iohannis precizează că propunerea legislativă iniţiată de 2  de senatori 

PSD conţinea un singur articol şi avea ca obiect de reglementare exprimarea 

rezultatelor evaluării, după cum urmează: la nivelul ciclului de achiziţii 

fundamentale (clasa pregătitoare, clasa I şi clasa a II-a) prin nivelul atins, referitor 

la gradul de însuşire a competenţelor - în scopul eliminării presiunii notării asupra 

elevilor/părinţilor; la nivelul claselor a III-a şi a IV-a prin note de la 1 la 10 (în 

scopul familiarizării elevilor de vârstă şcolară mică cu specificul evaluării din 

ciclul gimnazial); la nivelul ciclului gimnazial secundar şi în învăţământul terţiar 

nonuniversitar, prin note de la 1 la 10 sau prin punctaje, în mod similar testelor 

internaţionale. 

El indică faptul că la Camera Deputaţilor propunerea a fost adoptată tacit în forma 

iniţiatorilor, însă Senatul a renunţat la aceste modificări şi a introdus alte cinci noi 

articole în Legea nr. 1/2011, cu un obiect de reglementare complet diferit de cel 

avut în vedere de iniţiatori şi implicit de cel adoptat de prima Cameră. 

"Concluzionând, în cazul de faţă, Senatul, adoptând în calitate de Cameră 

decizională Legea pentru completarea Legii Educaţiei Naţionale nr. 1/2011, a 

sustras dezbaterii şi adoptării primei Camere sesizate toate completările, care 

vizează aspecte importante ale legii, precum modul de desfăşurare a activităţii 

educaţionale ori organizarea examenelor de admitere pentru anul universitar 2020-

2021, ceea ce contravine art. 61 alin. (2) şi art. 75 alin. (1) din Constituţie", 

subliniază Iohannis în sesizare, apreciind că această lege încalcă principiul 

bicameralismului. 

Preşedintele Klaus Iohannis solicită CCR să admită sesizarea de 

neconstituţionalitate şi să constate că actul normativ pentru completarea Legii 

Educaţiei Naţionale nr. 1/2011 este neconstituţional în ansamblu. 

Sesizarea referitoare la prelungirea mandatelor aleşilor locali / Care este miza 

Curtea Constituţională discută miercuri și sesizarea PNL vizând actul normativ 

prin care PNL a modificat ordonanța Guvernului privind prelungirea mandatelor 

aleșilor locali. Miza este cine stabilește data alegerilor locale. 
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În aprilie, liderul deputaţilor PNL, Florin Roman, anunţa că liberalii vor ataca la 

CCR propunerea legislativă privind prelungirea mandatelor autorităţilor 

administraţiei publice locale ca urmare a izbucnirii epidemiei de COVID-19, cu cel 

mult şase luni de la data încetării stării de urgenţă. 

În 13 mai, deputații au adoptat mun proiect de lege pentru adoptarea ordonanței 

Guvernului privind prelungirea mandatelor aleșilor locali. La dezbateri în 

Parlament, PSD, susținut de UDMR, PRO România și ALDE au modificat 

ordonanța astfel încât au introdus prevederile din propriul proiect de lege afla în 

dezbaterea CCR în prezent. 

"Mandatele în curs ale primarilor, primarului general al municipiului Bucureşti, 

preşedinţilor de consilii judeţene, consiliilor locale, Consiliului General al 

Municipiului Bucureşti şi consiliilor judeţene se prelungesc cu cel mult 6 luni de la 

data încetării stării de urgenţă sau stării de alertă", se arată în actul normativ,. 

Acesta mai prevede că procedurile privind organizarea alegerilor pentru autorităţile 

administraţiei publice locale se iniţiază în termen de 6 luni de la data expirării 

duratei stării de urgenţă sau stării de alertă, iar data alegerilor se stabileşte prin lege 

organică, cu cel puţin 75 de zile înaintea votării de către Parlament. 

Practic PSD a modificat în Parlament ordonanța Guvernului, dându-i forma 

proiectului de lege depus de Marcel Ciolacu, Călin Popescu Tăriceanu, Victor 

Ponta și Kelemen Hunor. 

Miza este una foarte mare, în condițiile în care PSD, prin deținerea controlului în 

Parlament, poate stabili data alegerilor locale. Surse politicie au explicat pentru 

HotNews.ro că social-democrații se așteaptă ca CCR să declare constituționale 

prevederile proiectului de lege invocând un precedent din 2004, când Parlamentrul 

a stabilit data organizării alegerilor locale. 

Dacă Parlamentul rămâne să stabilească data alegerilor locale, PSD intenționează 

să le mute cât mai târziu în toamnă, undeva în octombrie -noiembrie, pentru a lăsa 

PNL să se erodeze cât mai mult la guvernare. De partea cealaltă parte, liberlaii își 

doresc organizarea localelor la finalul lui septembrie. 
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Sesizarea PNL pe modificarea OUG 37/2020 privind creditele - în dezbaterea CCR 

Curtea Constituţională ia în dezbatere miercuri și sesizarea PNL privind Legea 

pentru aprobarea OUG 37/2020 referitoare la acordarea unor facilităţi pentru 

împrumuturile date de instituţii de credit şi instituţii financiare nebancare anumitor 

categorii de debitori. 

În aprilie, liderul deputaţilor PNL, Florin Roman, anunţa că liberalii vor ataca la 

Curtea Constituţională proiectul de lege de aprobare a OUG 37/2020 privind 

acordarea unor facilităţi celor care au credite, după ce actul normativ a fost 

modificat în Parlament. 

"Am spus încă de la început, de când am intrat în această situaţie, că vom ataca la 

Curtea Constituţională absolut orice demers populist care nu are o susţinere şi o 

fundamentare serioasă în realitate. (...) Sigur că ordonanţa, aşa cum ne-am aşteptat, 

a fost modificată în Parlament şi, din acest motiv, pe ideea că lucrurile au fost deja 

clar stabilite de către Guvern şi nu mai era nevoie de această modificare, o să 

atacăm la Curtea Constituţională legea adoptată", a afirmat Roman, în plenul 

Camerei Deputaţilor, potrivit Agerpres. 

Camera Deputaţilor a adoptat, în aprilie, cu mai multe amendamente, proiectul de 

lege pentru aprobarea OUG 37/2020 privind acordarea unor facilităţi pentru 

împrumuturile date de instituţii de credit şi instituţii financiare nebancare anumitor 

categorii de debitori. 

Proiectul de lege are ca obiect de reglementare suspendarea, la cerere, a obligaţiilor 

de plată aferente împrumuturilor, reprezentând rate de capital, dobânzi şi 

comisioane, pentru o perioadă care să nu depăşească data de 31 decembrie 2020, 

pentru unii beneficiari ai creditelor acordate de instituţii de credit şi instituţii 

financiare nebancare, pe fondul posibilelor dificultăţi pe care aceştia le-ar putea 

întâmpina în rambursare ca urmare a efectelor pandemiei COVID-19 (persoane 

fizice, persoane fizice autorizate, întreprinderi individuale, întreprinderi familiale, 

întreprinderi mici şi mijlocii, IFN-uri). 
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"Dobânda datorată de debitori, precum şi comisioanele aferente corespunzătoare 

sumelor scadente a căror plată a fost suspendată nu se capitalizează la soldul 

creditului existent, la finalul perioadei de suspendare. (...) Pentru debitori persoane 

fizice pentru care prelungirea maturităţii creditelor depăşeşte limita de vârstă 

prevăzută prin reglementările creditorilor de acordare a creditelor, creditorii 

procedează la restructurarea creditelor cu depăşirea limitei de vârstă", prevede, 

printre altele, proiectul adoptat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Senatorii au adoptat moțiunea simplă depusă de PSD contra ministrului 

Marcel Vela 

Moţiunea simplă depusă de PSD contra ministrului de interne Marcel Vela - 

„Democraţia românească în derivă. Cu vela ruptă, în timp de pandemie” - este 

dezbătută, marți după-amiază, în plenul Senatului. 

UPDATE 18.20 Moțiunea împotriva ministrului Vela a trecut, fiind votată de 65 de 

senatori. 

Textul moţiunii a fost citit de senatorul Radu Oprea, potrivit Agerpres. 

Semnatarii moţiunii îi solicită ministrului de Interne „să plece” de la conducerea 

acestui minister pentru că prin ordonanţele militare emise a fost luat „un lung şir de 

decizii contradictorii” şi au fost impuse o serie de interdicţii pe care, ulterior, le-a 

anulat. 

Potrivit acestora, structurile coordonate de Marcel Vela „nu au pregătit ţara pentru 

pandemie, pentru că au minimalizat riscul de pandemie în pofida avertizărilor 

OMS (...), nu s-au ocupat de achiziţionarea echipamentelor de protecţie pentru 

personalul medical şi nu au achiziţionat la timp teste şi aparatură de testare pentru 

noul coronavirus”. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Alexandru: Muncitorii din Sri Lanka și-au găsit angajator. Vor merge cu 

toții  

Șase companii au mers să discute cu cei 36 de muncitori din Sri Lanka, veniți din 

Botoșani și rămași fără locuri de muncă. Ministrul Muncii, Violeta Alexandru, 

spune că singalezii au ales un angajator și se vor duce cu toții la Cluj. 

„După ce au reflectat asupra celor șase oferte oferite azi de angajatori, cetățenii 

din Sri Lanka au optat pentru una dintre oferte, este vorba despre oferta unei firme 

din Cluj. Au intrat în contact, urmează să se proceseze documentele și sper 

ca mâine să se întâmple și deplasarea dânșilor către un loc de muncă prin 

implicarea angajatorului, ca să și înceapă activitatea”, a spus Violeta Alexandru. 

Ea a spus că unele oferte au venit de la firme mai mici, care nu puteau să-i preia pe 

toți cei 36 de singalezi, dar firma din Cluj pe care au ales-o poate să facă acest 

lucru. 

„E în zona de producție, ambalare, în zona alimentară, cafea. Nu vă pot 

divulga informații despre termenii contractuali. Am creat toate condițiile pentru a 

se pune toate întrebările de către ei, să nu apară nicio supriză. Vă asigur că au fost 

tratați cu respect”, a spus ministrul. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 CCR ia în discuţie sesizarea lui Iohannis privind legea care reglementează 

învăţământul online 

Curtea Constituţională discută miercuri sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis 

privind neconstituţionalitatea unei legi iniţiate de PSD care prevede că 

învăţământul preşcolar, şcolar, preuniversitar şi universitar se poate desfăşura şi 

online pe perioada stării de urgenţă sau de asediu. 

 

Legea criticată de Iohannis completează Legea Educaţiei Naţionale nr. 1/2011 şi a 

fost transmisă de către Parlament şefului statului în vederea promulgării pe 23 

aprilie. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/companii/sase-companii-vor-sa-i-angajeze-pe-singalezii-abandonati-ce-salarii-le-ofera-1313300
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Actul normativ, în forma transmisă la promulgare, completează Legea Educaţiei 

Naţionale, în vederea creării cadrului normativ în baza căruia activităţile din 

învăţământul preuniversitar şi universitar să se poată desfăşura şi online. Prin 

modul în care a fost adoptată, însă, legea dedusă controlului de constituţionalitate 

contravine prevederilor art. 61 alin. (2) şi ale art. 75 alin. (1) din Constituţie, fiind 

deturnată voinţa iniţiatorilor, contrar principiului bicameralismului dezvoltat în 

jurisprudenţa Curţii Constituţionale. De asemenea, legea criticată încalcă 

dispoziţiile art. 78 din Constituţie referitoare la intrarea în vigoare a legii, se arată 

în sesizarea de neconstituţionalitate. 

 

Preşedintele Iohannis precizează că propunerea legislativă iniţiată de 2  de senatori 

PSD conţinea un singur articol şi avea ca obiect de reglementare exprimarea 

rezultatelor evaluării, după cum urmează: la nivelul ciclului de achiziţii 

fundamentale (clasa pregătitoare, clasa I şi clasa a II-a) prin nivelul atins, referitor 

la gradul de însuşire a competenţelor - în scopul eliminării presiunii notării asupra 

elevilor/părinţilor; la nivelul claselor a III-a şi a IV-a prin note de la 1 la 10 (în 

scopul familiarizării elevilor de vârstă şcolară mică cu specificul evaluării din 

ciclul gimnazial); la nivelul ciclului gimnazial secundar şi în învăţământul terţiar 

nonuniversitar, prin note de la 1 la 10 sau prin punctaje, în mod similar testelor 

internaţionale. 

 

El indică faptul că la Camera Deputaţilor propunerea a fost adoptată tacit în forma 

iniţiatorilor, însă Senatul a renunţat la aceste modificări şi a introdus alte cinci noi 

articole în Legea nr. 1/2011, cu un obiect de reglementare complet diferit de cel 

avut în vedere de iniţiatori şi implicit de cel adoptat de prima Cameră. 

 

"Concluzionând, în cazul de faţă, Senatul, adoptând în calitate de Cameră 

decizională Legea pentru completarea Legii Educaţiei Naţionale nr. 1/2011, a 

sustras dezbaterii şi adoptării primei Camere sesizate toate completările, care 

vizează aspecte importante ale legii, precum modul de desfăşurare a activităţii 

educaţionale ori organizarea examenelor de admitere pentru anul universitar 2020-

2021, ceea ce contravine art. 61 alin. (2) şi art. 75 alin. (1) din Constituţie", 

subliniază Iohannis în sesizare, apreciind că această lege încalcă principiul 

bicameralismului. 
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Şeful statului invocă şi încălcarea dispoziţiilor art. 78 din Constituţie referitoare la 

intrarea în vigoare a legii. 

 

Potrivit acestuia, prin derogare de la prevederile art. 5 alin. (2) din Legea Educaţiei 

Naţionale nr. 1/2011, prevederile legii criticate intră în vigoare la data publicării în 

Monitorul Oficial. Astfel, şeful statului afirmă că această prevedere intră în 

contradicţie cu Constituţia care stabileşte că "legea se publică în Monitorul Oficial 

al României şi intră în vigoare la 3 zile de la data publicării sau la o dată ulterioară 

prevăzută în textul ei". 

 

"Nu se poate prezuma că norma legislativă este accesibilă destinatarului, deoarece 

acestuia nu i se poate pretinde o conduită în funcţie de ipoteza normativă a legii 

câtă vreme legea se aplică înainte de împlinirea termenului constituţional minim 

pentru intrarea sa în vigoare. (...) Aşadar, faptul că legea va fi pusă în aplicare la o 

dată anterioară intrării ei în vigoare este de natură a aduce atingere art. 78 din 

Constituţie", se precizează în sesizarea la CCR. 

 

Preşedintele Klaus Iohannis solicită CCR să admită sesizarea de 

neconstituţionalitate şi să constate că actul normativ pentru completarea Legii 

Educaţiei Naţionale nr. 1/2011 este neconstituţional în ansamblu.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Un proiect de lege adoptat de Senat dă un semnal că piața de capital va fi 

afectata pe o perioada de doi ani (CFA România) 

Senatul a adoptat pe 19 mai un proiect de lege care prevede interzicerea, pentru o 

perioadă de doi ani, a înstrăinării participațiilor statului la companiile şi societăţile 

naţionale, la bănci, precum şi la orice altă societate la care statul are calitatea de 

acţionar, indiferent de cota de participaţie deţinută. Reprezentanții CFA România 

consideră că semnalul transmis de acest proiect de lege investitorilor este ca piata 

de actiuni va fi afectata pe o perioada de doi ani. 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-05-26-24018659-0-proiect-senat-interzicere-listari-pentru-2-ani.pdf
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Proiect de lege privind unele măsuri pentru protejarea intereselor naționale în 

activitatea economică (click pentru a deschide) 

 

“Chiar și simpla încercare de a trece acest proiect dă un semnal negativ 

investitorilor. Chiar dacă nu există în acest moment o listă scurtă cu numele 

companiilor unde statul este acționar unic și care ar putea fi considerate pentru o 

listare, investitorii rămân interesați și urmăresc piața de capital românească pentru 

oportunități”, spun ei. 

 

Potrivit acestora, faptul că ar exista legislație care în mod clar exclude posibilitatea 

ca România să aducă pe piața de capital un pachet minoritar într-o companie de 

stat face ca investitorii să urmăreasca într-un mod pasiv piața de capital 

româneasca și poate chiar să îi țină departe de numele companiilor care sunt 

tranzacționate în acest moment. 

 

De asemenea, spun reprezentanții CFA România, poate fi un semnal privind 

înrăutățirea guvernanței corporative la companiile de stat. 

 

Conform sursei citate, sectoarele economice vor ieși din criză la momente diferite. 

“Viteza cu care își vor reveni va depinde de evoluția crizei medicale. O rezolvare 

rapidă a crizei medicale va conduce la perspective de revenire mai rapidă a 

economiei. Prin urmare, într-un orizont de doi ani pot apărea ferestre de 

oportunitate pentru listarea de noi companii. Adițional o listare vine la pachet și cu 

o îmbunătățire a guvernanței companiei și transparență sporită care de multe ori 

duc la rezultate financiare viitoare mai bune care pot crește valoarea participației 

statului. 80% dintr-o companie bună poate valora mai mult decât 100% dintr-o 

companie cu probleme”, spun ei. 

 Nu stim in acest moment sub ce forma vom vedea revenirea 

macroeconomica si care va fi evolutia pietei de capital, tocmai de aceea 

propunerea de lege actioneaza mai mult asupra perceptiei investitorilor si 

limiteaza posibilitatea statului de a capitaliza un moment bun, fie ca el poate 

veni in 6 luni, sau 1 an sau 1 an si jumatate.  
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Practic semnalul transmis de acest proiect de lege investitorilor este ca piata 

de actiuni va fi afectata pe o perioada de doi ani. 

 

Proiectul a fost inițiat de mai mulți senatori PSD, iar Camera Deputaților este forul 

decizional. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Scandal la Ministerul Dezvoltării: Ministrul anunță reorganizare și concurs 

pe post, angajații acuză concedieri abuzive 

Ministrul Ion Ștefan a anunțat un amplu proces de reorganizare a ministerului pe 

care-l conduce, concursuri pe posturi și restructurări. Ștefan spune că în minister a 

găsit oameni bine pregătiți care nu vor avea o problemă în a trece concursul, dar 

”pentru alții însă, este extrem de greu să se despartă de ”borcanul cu miere”, de 

salarii și alte beneficii, prin aplicarea măsurii reorganizării”. 

”Nu mai putem susține secretare care încasează același salariu cu cei care au 

răspundere pe proiecte majore, în valoare de sute de milioane de euro. Precizarea 

aceasta nu este menită a pune în umbră munca unora, ci doar că este timpul să 

facem o diferențiere între responsabilitățile posturilor ocupate în cadrul MLPDA. 

Avem nevoie de performanță, nu de întârzieri și blocaje pentru beneficiari și 

cetățen”, spune ministrul. 

Angajații acuză însă că din totalul de 81 de posturi, 24 posturi au fost desființate 

fără să se impună așa ceva, iar pentru pregătirea profesională a acestor oameni au 

fost investite sume de nivelul a zeci de mii de euro. ”Pe parcursul perioadei de 

programare 2014-2020, acești oameni au gestionat și gestionează în continuare, 

peste 860 de proiecte, în valoare estimată de 5 miliarde de lei.”, spun anagajații 

într-un comunicat remis HotNews.ro. 

 

 

 

https://www.mlpda.ro/subarticles/5/precizari26052020
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Ce spune ministrul Stefan: 

 Hotărârea de Guvern nr. 358 din 30 aprilie 2020 privind organizarea și 

funcționarea Ministerului Lucrărilor Publice, Dezvoltării și Administrației a 

fost respectată, iar ministrul lucrărilor publice, dezvoltării și administrației a 

emis ordinul pentru aprobarea listei funcțiilor pentru care se organizează 

examen, precum și a funcțiilor publice vacante puse la dispoziție 

funcționarilor publici. 

 Toată documentația a fost emisă în termenele legale, fiind respectată 

legislația în vigoare. 

 Fiecare cetățean român, inclusiv angajații MLPDA, nu are îngrădit acest 

drept. 

 Condițiile de desfășurare a examenelor, bibliografia și orice alte informații 

necesare desfășurării examenului se regăsesc pe site-ul 

ministerului, www.mlpda.ro. 

Ce spun angajații: 

 Astfel, în cadrul Direcției Generale Programe Europene Capacitate 

Administrativă cu funcție de Autoritate de Management pentru Programul 

Operațional Capacitate Administrativă, sunt prevăzute 81 de posturi. 

 Din cele 81 de posturi, pentru 10 au fost emise preavize de încetare a 

raporturilor de serviciu, iar pentru 40 de posturi s-au primit înștiințări pentru 

prezentare la examen, în vederea ocupării unui număr de 27 de posturi 

vacante. 

 Astfel, din totalul de 81 de posturi, 24 posturi au fost desființate. 

 Din cele 10 posturi pentru care au fost emise preavize de încetare a 

raporturilor de serviciu, un singur post se afla încadrat la Serviciul de 

Asistență Tehnică și care avea prevăzute, în fișa postului, activități specifice 

secretariatului. 

 

https://www.mlpda.ro/pages/reorganizare
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 Celelalte 9 posturi pentru care au fost primite preavize de încetare a 

raporturilor de serviciu, sunt încadrate de personal cu atribuții, conform 

fișelor de post, specifice implementării și gestionării proiectelor finanțate din 

fonduri europene, proiecte în valoare de milioane de euro. 

 Cu titlu de exemplu, pentru 4 posturi din cadrul Serviciului Evaluare și 

Contractare Proiecte au fost emise preavize de încetare a raporturilor de 

serviciu, posturi ocupate de către funcționari publici care aveau în atribuțiile 

cuprinse în fișele de post exclusiv evaluarea, contractarea, implementarea și 

monitorizarea proiectelor finanțate din fonduri europene. 

 Pe parcursul perioadei de programare 2014-2020, acești oameni au gestionat 

și gestionează în continuare, peste 860 de proiecte, în valoare estimată de 5 

miliarde de lei. 

 Un alt exemplu este structura Biroului Monitorizare Proiecte, format din 7 

persoane, care au primit notificări de participare la examen pentru 5 posturi, 

fără a se ține cont de faptul că activitatea de verificare în teren se realizează 

în echipă (2 persoane). In plus, nu s-a ținut cont de faptul că 2 persoane din 

cadrul biroului vor îndeplini condițiile legale de pensionare în perioada 

următoare, activitatea acestei structuri fiind grav afectată în situația în care 

vor pleca 4 persoane (2 în urma examinării, 2 prin pensionare). 

 Menționăm că salariile întregului personal din Autoritatea de management 

sunt decontate de la bugetul de stat în proporție de 15%, restul de 85% fiind 

suportat din fonduri europene, astfel că economia realizată de minister, prin 

reorganizare, este inexistentă (în condițiile în care doar contribuțiile către 

bugetul de stat depășesc cei 15%, iar salariile sunt cheltuite în țară). 

 Totodată, pentru pregătirea profesională a acestor oameni au fost investite 

sume de nivelul a zeci de mii de euro, pregătire profesională atât în țară cât 

și străinătate, prin cursuri specializate per tip de funcție, pregătire care nu 

poate fi realizată în luni de zile, ci în ani, iar aceste aspecte se reflectă în 

performanțele Programului Operațional Capacitate Administrativă pentru 

perioada 2014-2020, dar și în cele ale Programului Operațional Dezvoltarea  
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Capacității Administrative 2007-2013, program care a fost gestionat la cel 

mai înalt nivel de performanță în domeniu, de oamenii care astăzi primesc 

preaviz să plece acasă. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 În atenția șoferilor care circulă în afara României: Asigurările Carte 

Verde își schimbă culoarea, începând din 1 iulie 2020 

Polițele de asigurare Carte Verde, atașate sau nu contractului de asigurare RCA, al 

căror rol este de a asigura protecție financiară pentru accidente rutiere produse în 

afara României, vor fi tipărite pe hârtie albă în loc de culoarea verde, așa cum este 

în prezent, a anunțat marți Biroul Asigurătorilor de Autovehicule din Romania 

(BAAR). Decizia de schimbare a culorii este conformă cu reglementările care 

guvernează Sistemul Carte Verde și polițele încheiate înainte de această dată își 

păstrează valabilitatea până la expirare. 

 

Începând cu data de 1 iulie 2020, asigurătorii care au dreptul să vândă asigurări 

RCA pe teritoriul României (membre ale BAAR) vor tipări polița de asigurare 

Carte Verde, indiferent daca se eliberează cu Contractul de asigurare RCA sau în 

mod separat, pe hârtie de culoare albă în loc de culoare verde, așa cum este tipărită 

în prezent. 

 

Decizia de schimbare a culorii este conformă cu reglementările care guvernează 

Sistemul Carte Verde și nu-i afectează în niciun fel pe deținătorii acestora. 

 

Valabilitatea polițelor de asigurare Carte Verde emise de asigurătorii români 

înainte de această dată pe hârtie de culoare verde se va menține până la expirarea 

perioadei de valabilitate a asigurării, menționată în polițele respective. 

 

Biroul Asigurătorilor de Autovehicule din Romania (BAAR) spune că a informat 

despre noua culoare a poliței Carte Verde următoarele autorități naționale: 

Autoritatea de Supraveghere Financiară (ASF), Poliția de Frontieră și Poliția 

Rutieră. 
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BAAR a trasmis câteva recomandări importante pentru deținătorii de vehicule care 

doresc să circule cu mașina în străinătate, astfel: 

 - BAAR recomandă ca în cazul călătoriei în statele membre ale sistemului 

Carte Verde asigurații să aibă asupra lor asigurarea tipărită pe suport de 

hârtie, pentru a putea fi prezentată autorităților cu atribuții de control. 

 - o altă recomandare a Biroului este aceea ca, înainte de deplasarea în 

străinătate, deținătorii de vehicule să verifice ca asigurarea Carte Verde să 

fie valabilă în toate țările traversate/vizitate și pentru toată durata deplasării. 

 

Ce este și cum se utilizează polița de asigurare Carte Verde 

 

Potrivit unui Ghid al ASF, documentul Carte Verde reprezintă un certificat 

internațional de asigurare în baza căruia, proprietarul/utilizatorul/conducătorul 

vehiculului pentru care documentul a fost eliberat, este asigurat în privința 

răspunderii civile pentru pagubele produse prin intermediul vehiculului respectiv, 

în conformitate cu legislația fiecărui stat pentru care documentul de asigurare este 

valabil. 

 

Ce trebuie să știi când circuli cu vehiculul în străinătate: 

 - Documentul Carte Verde are un format distinct, de culoare verde (n.a de la 

1 iulie 2020 va avea culoare albă), această identificare fiind utilizată în toate 

statele membre ale Spațiului Economic European. 

 - Un document de asigurare Carte Verde este valabil pe teritoriul statelor ale 

căror simboluri nu sunt barate/tăiate cu ”X” pe formularul documentului. 

 - În cazul în care aveți încheiată o asigurare RCA, pe perioada valabilității 

acelei asigurări aveți în mod automat și o asigurare Carte Verde valabilă 

pentru teritoriul statelor membre ale Uniunii Europene precum și pentru 

teritoriul Islandei, Norvegiei, Liechtenstein, Elveției și Serbiei fără a plăti 

nici o primă de asigurare suplimentară. Unele societăți de asigurare oferă 

acoperire prin documentul Carte Verde pe care vi-l eliberează odată cu 

asigurarea RCA și pentru alte state, deși nu sunt obligate să facă acest lucru. 
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 - Atunci când doriți să circulați cu vehiculul într-o altă țară decât cele 

enumerate mai sus (de exemplu, Moldova, Turcia, Rusia, Ucraina, Albania 

etc.) și chiar și în cazul în care doriți doar să tranzitați o astfel de țară, 

verificați în prealabil ca simbolul țării respective să nu fie barat/tăiat pe 

documentul de asigurare Carte Verde pe care l-ați primit atunci când ați 

încheiat asigurarea RCA. 

 - Dacă simbolul țării care vă interesază este barat/tăiat, atunci va trebui să 

încheiați la un asigurător din România o asigurare Carte Verde distinctă față 

de asigurarea RCA pe care o dețineți, care să fie valabilă în acea țară pe 

perioada deplasării. În caz contrar, la granița acelei țări va trebui să 

cumpărați o asigurare de frontieră valabilă doar pentru acea țară. 

 - Dacă nu dețineți o asigurare valabilă atunci când circulați cu vehiculul pe 

teritoriul unui alt stat, riscați să fiți sancționat conform legii din statul 

respectiv, iar în cazul în care produceți un accident veți fi obligat să suportați 

contravaloarea pagubelor produse. 

 

Citește aici integral un Ghid despre polița de asigurare Carte Verde 

 

BAAR este asociația profesională a societăților de asigurare care pot practica, pe 

teritoriul României, asigurarea obligatorie de răspundere civilă auto pentru 

prejudicii produse terților prin accidentede vehicule și de tramvaie (RCA). 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

EUROSTAT. România, locul trei în UE după ponderea angajaților din 

sectorul utilităților publice 

Aproximativ 4,6 milioane de persoane cu vârsta de peste 15 ani erau angajate, în 

anul 201 , în sectorul utilităţilor publice din Uniunea Europeană (UE), 

echivalentul a 2,3% din totalul persoanelor angajate, iar Croaţia (4,8%), Bulgaria 

(3,8%) şi România (3,7%) sunt statele membre cu cea mai mare pondere a 

angajaţilor, arată datele publicate, miercuri, de Eurostat. 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-05-26-24017716-0-ghidcarteverde.pdf
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Alte state membre cu o pondere mare a angajaţilor sunt Grecia (3,4%) şi Polonia 

(3,2%). 

 

La polul opus, ţările cu cea mai mică pondere a angajaţilor din sectorul utilităţilor 

publice sunt: Olanda (1,4%), Danemarca şi Austria (ambele cu câte 1,7%), 

Germania, Finlanda şi Suedia (toate cu câte 1,8%). 

 

Sectorul utilităţilor publice acoperă furnizarea de electricitate, gaze, abur şi aer 

condiţionat (31% dintre angajaţii din sector), colectarea, tratarea şi eliminarea 

deşeurilor (22%), telecomunicaţii (1 %), vânzarea cu amănuntul a combustibililor 

auto în magazine specializate (10%), colectarea, tratarea şi furnizarea apei ( %), 

fabricarea produselor din petrol rafinat (4%), canalizare (3%), activităţi de 

gestionare a deşeurilor şi de depoluare (1%), extracţia de ţiţei şi gaze naturale 

(1%), activităţi de sprijinire a extracţiei petrolului şi a gazelor naturale (1%). 

 

Sectorul utilităţilor publice este dominat de bărbaţi, cu aproape trei sferturi (73%) 

din totalul angajaţilor, în 201 . 

 

Majoritatea celor care lucrau în acest sector au vârsta cuprinsă între 35 şi 4  de ani 

(40%), în timp ce 1 din 3 (respectiv 33%) are 50 de ani sau mai mult, iar peste un 

sfert (27%) au vârsta între 15 - 34 de ani. 

 

Datele Eurostat arată că regiunile din UE cu cea mai ridicată pondere ridicată a 

angajaţilor din sectorul utilităţilor publice sunt: Macedonia de Vest, în Grecia 

(5,8%), Sud-Vest Oltenia, în România (5,6%), Nord-Vest, în Bulgaria (5,4%). 

 

În acelaşi timp, cea mai scăzută pondere, de sub 1,1%, se înregistrează în landul 

Austria Superioară, Giessen în Germania şi Brabantul de Nord şi Limburg, în 

Olanda. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Guvernul cere oficial renunțarea la chinezi pentru construirea reactoarelor 

3 și 4 de la Cernavodă 

Compania Nuclearelectrica a informat marți acționarii și investitorii că a primit o 

solicitare de la Ministerul Economiei, Energiei și Mediului de Afaceri de a iniția 

procedurile pentru încetarea negocierilor cu chinezii de la China General Nuclear 

Power Corporation în vederea construirii reactoarelor 3 și 4 de la Cernavodă. 

Astfel, este concretizată intenția Guvernului de a renunța la chinezi și de a analiza 

alte opțiuni. 

 

Solicitarea consține trei puncte și va fi discutată în ședința AGA din 12 iunie 

2016. Cele trei puncte: 

➢ Abrogarea Strategiei de continuare a Proiectului Unitățile 3 și 4 Cernavodă prin 

organizarea unei proceduri de selectare de investitori (2014) precum și a Strategiei 

revizuite de continuare a Proiectului Unitățile 3 și 4 Cernavodă prin organizarea 

unei proceduri de selectare de investitori (2018). 

➢ Mandatarea Consiliului de Administratie al SNN să inițieze 

procedurile/demersurile/actiunile privind încetarea negocierilor cu CGN, precum și 

încetarea efectelor juridice (prin acordul partilor, denuntare etc) a urmatoarelor 

documente: “Memorandumul de Intelegere privind dezvoltarea, construirea, 

operarea și dezafectarea Unitatilor 3 și 4 de la CNE Cernavoda (MoU), și respectiv 

a (ii) Acordului Investitorilor în forma preliminară.” 

➢ Mandatarea Consiliului de Administratie al SNN de a iniția demersurile 

necesare pentru analiza și cristalizarea opțiunilor strategice privind constructia de 

noi capacități de producție de energie electrica din surse nucleare. 

Reamintim că în luna ianuarie, premierul Ludovic Orban a declarat într-un interviu 

acordat HotNews.ro. că statul român ar putea renunța la parteneriatul cu o firma 

chineză, vechi de aproape cinci ani, pentru construirea reactoarelor 3 și 4 de la 

Cernavodă. "Mie îmi este clar că nu o să meargă cu chinezii (...) Vom vedea cu ce 

partener (vor fi făcute reactoarele). Este vorba de partener și finanțare", a spus 

premierul. 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23608541-premierul-ludovic-orban-invitat-duminica-ora-9-00-interviurile-hotnews-live.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23608541-premierul-ludovic-orban-invitat-duminica-ora-9-00-interviurile-hotnews-live.htm
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Tot în ianuarie, Virgil Popescu, ministrul economiei, energiei și mediului de 

afaceri, a declarat, într-un interviu acordat HotNews.ro, că premierul Ludovic 

Orban a avut dreptate când a afirmat că îi este clar că "nu o să meargă cu chinezii" 

parteneriatul legat de construirea reactoarelor 3 și 4 de la Cernavodă. Virgil 

Popescu mai spunea că i se pare normal ca astfel de investiții strategice să fie 

făcute cu parteneri NATO. 

China General Nuclear Power Corporation, compania chineză implicată în proiect, 

a fost acuzată în 2016, de Guvernul SUA, de spionaj nuclear. De altfel, un 

comunicat al Departamentului de Justiție din 14 aprilie 2016 arată că încă de pe 

atunci existau suspiciuni în acest sens. Vezi aici comunicatul Departamentului de 

Justiție. 

Cu toate acestea, discuțiile cu chinezii au continuat. 

În urmă cu un an, Ministerul Energiei ar fi propus ca suma pe care să o suporte 

investitorii să fie peste 200 de milioane de euro anual. În mai 2019, la Ministerul 

Energiei a fost semnat un document numit acordul investitorilor în formă 

preliminară. De atunci nu s-a mai întâmplat nimic. 

Nuclearelectrica a semnat pe 9 noiembrie 2015, cu reprezentantii companiei China 

General Nuclear Power Corporation, Memorandumul de Intelegere privind 

construirea Unitatilor 3 si 4 CNE Cernavoda. 

 

Potrivit memorandumului, cele doua parti ar fi urmat să înființeze o companie de 

proiect, de tip joint-venture, in care compania chineza va detine o participatie de 

cel putin 51% si care va prelua valoarea investitiei Nuclearelectrica in filiala sa 

EnergoNuclear SA (vechea companie de proiect). 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-companii-23630283-ministrul-economiei-virgil-popescu-invitat-joi-ora-14-00-interviurile-hotnews-live.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-23633315-video-ministrul-economiei-despre-reactoarele-3-4-cernavoda-pare-normal-facem-aceste-investitii-strategice-parteneri-nato-evaluam-acordul-partenerul-chinez.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-23633315-video-ministrul-economiei-despre-reactoarele-3-4-cernavoda-pare-normal-facem-aceste-investitii-strategice-parteneri-nato-evaluam-acordul-partenerul-chinez.htm
https://www.justice.gov/opa/pr/us-nuclear-engineer-china-general-nuclear-power-company-and-energy-technology-international
https://www.justice.gov/opa/pr/us-nuclear-engineer-china-general-nuclear-power-company-and-energy-technology-international
https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-23128641-semnarea-acordului-chinezii-pentru-reactoarele-3-4-actiune-imagine-campanie-electorala.htm?nomobile=
https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-23128641-semnarea-acordului-chinezii-pentru-reactoarele-3-4-actiune-imagine-campanie-electorala.htm?nomobile=
https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-23128641-semnarea-acordului-chinezii-pentru-reactoarele-3-4-actiune-imagine-campanie-electorala.htm?nomobile=
http://economie.hotnews.ro/stiri-energie-20572115-nuclearelectrica-semna-astazi-companie-chineza-memorandumul-intelegere-pentru-construirea-reactoarelor-3-4-cernavoda.htm
http://economie.hotnews.ro/stiri-energie-20572115-nuclearelectrica-semna-astazi-companie-chineza-memorandumul-intelegere-pentru-construirea-reactoarelor-3-4-cernavoda.htm
http://economie.hotnews.ro/stiri-energie-20572115-nuclearelectrica-semna-astazi-companie-chineza-memorandumul-intelegere-pentru-construirea-reactoarelor-3-4-cernavoda.htm
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 Obiectivul UE: peste 2,6 milioane de autoturisme să folosească hidrogenul 

până în 2030 

Europa porneşte pe calea unei tranziţii către neutralitatea climatică, iar în acest 

sens obiectivul Uniunii Europene (UE) este ca, până în anul 2030, peste 2,6 

milioane de autoturisme să folosească hidrogenul, susţine Laszlo Borbely, consilier 

de stat coordonator al Departamentului pentru Dezvoltare Durabilă. 

 

"Europa porneşte pe calea unei tranziţii către neutralitatea climatică într-o lume 

aflată în continuă schimbare. Pandemia de coronavirus nu a oprit ambiţiile 

europene pentru reducerea emisiilor poluante. În ceea ce priveşte aplicaţiile cu 

hidrogen, vă dau o informaţie interesantă: obiectivul UE până în 2030 este 

depăşirea numărului de 2,6 milioane de autoturisme care să folosească această 

tehnologie. Reconstrucţia socio-economică va fi cel mai probabil "una verde" care 

să ţină cont de impactul asupra mediului. România trebuie să devină un actor 

important şi să-şi valorifice potenţialul în acest domeniu", a afirmat Borbely, într-o 

conferinţă de specialitate. 

 

Departamentul pentru Dezvoltare Durabilă a organizat, marţi, videoconferinţa "Ro-

Hydrohub, hidrogenul ca vector alternativ de energie". Evenimentul a 

beneficiat de parteneriatul cu Ministerul Fondurilor Europene, Institutul Naţional 

de Cercetare-Dezvoltare pentru Tehnologii Criogenice şi Izotopice - ICSI Râmnicu 

Vâlcea, Universitatea Politehnică din Bucureşti şi Asociaţia pentru Energia 

Hidrogenului din România. 

 

Discuţiile s-au axat pe dezvoltării Hub-ului Român de Hidrogen şi Noi Tehnologii 

Energetice, pol de competitivitate de cercetare-dezvoltare-inovare în valorificarea 

hidrogenului, înfiinţat de curând printr-un memorandum adoptat la nivelul 

Guvernului. Se constituie astfel premisele formării unui grup de lucru format din 

reprezentanţii tuturor segmentelor interesate care să contribuie la dezvoltarea 

acestui segment. 

 

Potrivit organizatorilor, UE îşi propune ca, până în anul 2050, să devină neutră din 

punct de vedere al emisiilor gazelor cu efect de seră. 

 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2020/05/26/video-videoconferinta-pe-tema-hidrogenului-ca-vector-alternativ-de-energie-organizata-marti--511909
https://www.agerpres.ro/economic-intern/2020/05/26/video-videoconferinta-pe-tema-hidrogenului-ca-vector-alternativ-de-energie-organizata-marti--511909
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Planul ambiţios dezvoltat prin Pactul Ecologic European va avea un impact 

semnificativ asupra sectorului energetic din România. Astfel, inovaţia şi cercetarea 

devin elemente-cheie pentru dezvoltarea surselor de energie. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 UE pune capăt restricţiilor exportului de material de protecţie împotriva 

covid-19 şi anunţă că are stocuri suficiente, inclusiv în cazul noi nou val al 

pandemiei 

Uniunea Europeană a pus marţi capăt restricţiilor cu privire la exportul de material 

de protecţie împotriva covid-1 , apreciind că dispune de-acum de un stoc suficient 

pentru personalul din domeniul sănătăţii, inclusiv în cazul unui nou val al 

pandemiei, relatează Reuters. 

O autorizaţie era necesară - de la 15 martie - în vederea exportării unor astfel de 

echipamente către o ţară din afara Uniunii. 

Acest program a fost amendat luna trecută pentru ca restricţiile să vizeze doar 

măşti, ochelari de protecţie, viziere şi haine (bluze). 

O scutire de la restricţii a fost acordată atunci Balcanilor Occidentali - Croaâia, 

Bosnia Herţegovina, Albania, Kosovo, Macedonia de Nord, Muntenegru şi Serbia. 

Comisia Europeană (CE) a anunţat că a primit peste 1.300 de cereri de autorizare 

luna trecută şi că  5% dintre ele au fost aprobate. 

Cei 27 au exportat astfel 13 milioane de măşti, un milion de haine de protecţie şi 

350.000 de ochelari şi viziere de protecţie. 

(Sursa: news.ro) 

 


